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Inwoners geen fan van teruggeschroefde ophaling van restafval: “Maar extra rondes maken systeem 
duurder” 

Dilbeek Lang niet alle Dilbekenaren zijn blij met de komst van de nieuwe gft-zak. Bevoegd schepen Luc 
Deleu (Open VLD) laat weten de klachten te onderzoeken en waar mogelijk het nieuwe afvalbeleid aan te 
passen. Afvalintercommunale Intradura vraagt geduld.

Inwoners van Dilbeek kunnen sinds begin dit jaar met hun groente-, fruit-, en tuinafval (gft) terecht in een 
speciaal daartoe bestemde gft-zak. Deze nieuwigheid, die al jaren in vele andere Vlaamse gemeenten en 
steden actief is, werd ingevoerd nadat afvalintercommunale Intradura vaststelde dat de Dilbeekse rest-
afvalzakken voor een veel te groot deel met gft gevuld werden. Tot voor kort werd er van uit gegaan dat 
Dilbekenaren veel meer composteerden, de gemeente was lang geleden immers een pionier op dat vlak, 
maar de realiteit was al even anders.

De verstedelijking en appartementisering maakte composteren doorheen de jaren voor heel wat inwoners 
onmogelijk. Goed nieuws dus, zo’n zak, zou je denken. Maar toch klagen heel wat Dilbekenaren sinds de 
invoering ervan, en dat heeft alles te maken met het feit dat er sindsdien slechts tweewekelijks een opha-
ling van het restafval is. De ophaling van gft en restafval gebeuren immers afwisselend om op kosten te 
besparen.



Prioriteit

Dat heel wat inwoners al enkele weken morren, is ook bevoegd schepen Luc Deleu (Open VLD) niet ont-
gaan. “De berichten die wij op zowel sociale media, als via schriftelijke opmerkingen als van mond tot 
mond horen, laten duidelijk merken dat meerdere mensen het moeilijk hebben om de omgeving van hun 
woning of zaak netjes te houden door de teruggeschroefde vuilnisophalingen”, aldus Deleu. “Voor ons is 
het een prioriteit om enerzijds te luisteren naar de grieven van onze burgers en anderzijds economisch 
haalbare oplossingen te zoeken.”

“Wij doen ons best om dit binnen een redelijke termijn aan te pakken, maar wij dienen echter ook reke-
ning te houden met puur praktische feiten”, gaat Deleu verder. “Waaronder het aantal personeelsleden en 
het aantal vrachtwagens dat noodzakelijk is om bijkomende rondes te organiseren door Intradura. Ook de 
kostprijs van deze bijkomende rondes is uiteraard een belangrijk aspect. Het verwerken en recycleren van 
afval is een kostelijke aangelegenheid en wordt rechtstreeks of onrechtstreeks door de burger betaald. Het 
is dus dansen op een slappe koord. Voor iedereen de belastingen verhogen of de efficiëntie verbeteren. 
We focussen vooral op dat laatste.”

Bij Intradura zijn ze op de hoogte over de Dilbeekse bekommernissen. “We beseffen dat een nieuwe situ-
atie voor onwennigheid zorgt. Diezelfde echo’s horen we bijvoorbeeld uit Kapelle-op-den-Bos waar recent 
ook overgeschakeld is op een tweewekelijkse restafvalophaling”, aldus Inge D’hoe van Intradura. “Diezelf-
de bekommernissen waren er trouwens ook bij de start in de gemeenten waar deze regeling intussen al 
jaren vlot loopt. Aan de inwoners vragen we dus geduld, het is voorlopig te vroeg om de nieuwe gang van 
zaken te evalueren. We volgen dit in samenspraak met de gemeente van nabij op.”

(Joost Van Liefferinge)
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Vlaanderen definitief opgesplitst in vijftien regio’s
Vandaag om 06:42 door belga

Het Vlaams Parlement heeft woensdag het decreet over de regiovorming goedgekeurd. Vlaanderen wordt daarmee
opgesplitst in vijftien regio’s.

De bedoeling van die regiovorming is om de bestuurlijke versnippering tegen te gaan en komaf te maken met het kluwen aan lokale
samenwerkingen tussen afvalintercommunales, politiezones, hulpverleningszones, enzovoort. Het is de bedoeling dat gemeenten vanaf
nu niet langer zelf samenwerkingen opzetten over de grenzen van de regio’s heen. De regio’s zelf kunnen wel partnerschappen aangaan
met elkaar. Ook grotere samenwerkingen, zoals het overleg van de kustburgemeesters, kunnen in uitzonderlijke gevallen naast de regio’s
plaatsvinden.

De bestaande structuren krijgen tot eind 2030 om zich in regel te stellen. Afvalintercommunales krijgen nog zes jaar langer de tijd.

De oppositie ziet opportuniteiten in het tegengaan van de verrommeling, maar had woensdag ook heel wat commentaar op het decreet.

‘Regiovorming zou van onderuit moeten worden gedragen door de lokale besturen, dat staat ook zo in het regeerakkoord’, zei Yves Buysse
van Vlaams Belang. ‘Er is hier echter niet opgebouwd van onderuit, maar gestart met een ontwerp van bovenaf. Soms gebaseerd op een
idee dat elk gevoel met het veld miste.’

Kurt De Loor van Vooruit zag een democratisch deficit in het feit dat de regio’s worden bestuurd door de burgemeesters. Hij wil dat er
meer controle door de gemeenteraad door het decreet wordt verzekerd.

‘Als je verplicht elke maand moet rapporteren wordt dat een formalistisch nummertje als we niet opletten’, reageerde minister van
Binnenlands Bestuur Bart Somers (Open VLD). ‘Wij vragen om minstens twee keer per jaar te rapporteren en nodigen de gemeenten uit
om het vaker te doen.’

Wist je dat je ook zonder abonnement elke maand 3 betalende  plus-artikels kunt
lezen?

Meld je aan en lees gratis › (https://www.standaard.be/proef-van-onze-
journalistiek?

utm_campaign=poreus&utm_source=standaard&utm_medium=softpaywall)

Vul je e-mailadres en wachtwoord in

Vlaams minister van Binnenlands Bestuur Bart Somers (Open VLD) Foto: belga
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Regiovorming heeft gevolgen voor werking Kempens Karakter en IOK

Herentals/ Nijlen/ Heist-op-den-Berg  De Vlaamse regiovorming heeft grote gevolgen voor de werking van 
erfgoedcel Kempens Karakter. Van de twaalf gemeenten waar de cel actief is, vallen er nu vijf onder Rivie-
renland. Wat betekent dat voor de werking?

De erfgoedcel Kempens Karakter is gespecialiseerd in cultureel en onroerend erfgoed in de gemeenten 
Berlaar, Grobbendonk, Heist-op-den-Berg, Herentals, Herenthout, Hulshout, Lier, Lille, Nijlen, Olen, Putte 
en Vorselaar. Ze werken vanuit Kasteel Le Paige in Herentals.

De gemeenten Berlaar, Heist-op-den-Berg, Lier, Nijlen en Putte behoren sinds de Vlaamse regiovorming tot 



regio Rivierenland en niet meer tot de Kempen. Dat zorgt voor de nodige kopzorgen bij de lokale besturen, 
maar ook bij instanties zoals Kempens Karakter.

‘De helft van de gemeenten waar we actief zijn verhuizen naar een andere regio. De impact op onze orga-
nisatie is dus groot’, vertelt Jeroen Janssens, algemeen coördinator bij Kempens Karakter.

De erfgoedcel krijgt Vlaamse werkingssubsidies en de huidige werking loopt tot 2026. ‘Elke zes jaar moe-
ten we een nieuwe aanvraag indienen. We kunnen dus nog even verder, maar om ons goed voor te be-
reiden zijn we nu al volop aan het bekijken wat onze opties zijn. Delen we onze werking op in twee delen, 
twee nieuwe regio’s? Of sluiten we aan bij een bestaande structuur? In de Kempen zijn met Noorderkem-
pen en Stuifzand namelijk nog twee erfgoedcellen waar we geregeld mee samenwerken. Maar die cellen 
zijn op zichzelf al vrij groot. Maatwerk is belangrijk om onze werking goed te laten verlopen. Het is geen 
evidente oefening’, gaat Janssens verder.

‘Weinig affiniteit’

Kempens Karakter gaat met de ‘getroffen’ lokale besturen in gesprek om te weten waar voor hen de voor-
keur ligt. ‘Vergeet niet dat Berlaar, Nijlen en Heist-op-den-Berg een gedeelde Kempense identiteit en ge-
schiedenis hebben. Ze voelen zich sterker Kempenaar dan inwoner van Rivierenland. Ook dat speelt mee, 
zeker in ons cultureel verhaal. Ze liggen allemaal langs de Nete, ook dat werkt verbindend. Bovendien heb-
ben de gemeenten in het oosten van Mechelen weinig affiniteit met die in het westen van de stad. Berlaar 
en Bornem hebben weinig met elkaar, bijvoorbeeld.’

Een mogelijke optie is een uitzondering vragen op Vlaams niveau om de twaalf gemeenten bij elkaar te 
houden. ‘Dat wordt niet aangemoedigd, maar we kunnen het zeker voorstellen. We proberen in loop van 
dit jaar duidelijkheid te hebben over de hele puzzel.’

Front behouden

Onder de werking van IOK (de Intercommunale Ontwikkelingsmaatschappij voor de Kempen) vallen alle 27 
Kempense gemeenten én Nijlen en Heist-op-den-Berg. Dat ‘front’ proberen ze zo te behouden.

‘In het decreet is voorzien dat vanaf 2030 de samenwerking tussen gemeenten regioconform moet ge-
beuren, dus binnen de grenzen van de regio. Het ‘pas toe’ of ‘leg uit’ principe werd erin opgenomen. Met 
andere woorden: je kan een uitzondering vragen op het basisprincipe om regioconform samen te werken’, 
legt Katleen Mertens van IOK uit.

‘Nijlen en Heist-op-den-Berg hebben aan IOK laten weten de intentie te hebben om te blijven samenwer-
ken met de Kempense gemeenten. En de 27 andere gemeenten hebben al aangeven dat ze met de Nijlen 
en Heist-op-den-Berg willen blijven samenwerken. Dat geldt op alle domeinen van IOK: wonen, ruimtelijke 
ordening, energie, klimaat en afvalbeleid.’

In het voorjaar zal IOK een aanvraag indienen om een uitzondering te bekomen op het basisprincipe. ‘We 
hebben alle vertrouwen dat de Vlaamse regering deze uitzondering zal toestaan.’

(Britt Peeters)
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Lachgashulzen doen Brusselse verbrandingsovens stilvallen 

In de eerste drie weken van januari hebben straatvegers in Brussel bijna 2 ton lachgaspatronen ingeza-
meld. Behalve om de kleine zilveren capsules gaat het ook vaker om grote flessen, met explosies in ver-
brandingsovens tot gevolg.

Net Brussel, dat in de hoofdstad verantwoordelijk is voor de afvalophaling en -verwerking, spreekt van een 
crisis. In de eerste drie  weken van het jaar brachten de straatvegers in Brussel zo’n 2 ton lachgasbuizen 
binnen. ‘Sinds  oktober vorig jaar zien we een duidelijke toename’, zegt woordvoerster Camilla Pilotto.

Volgens Net Brussel is er een link met het groeiende drugs gebruik. Lachgas wordt onder meer gebruikt 
voor tandheelkundige anesthesie en dient in de voedingsindustrie om slagroom mee te maken, maar 
wordt als drug steeds populairder bij jongeren. Ze inhaleren het gas, dat dan een roes veroorzaakt. ‘Een 
groot deel van de buizen  vinden we terug in de buurt van clubs, bars en cafés’, klinkt het bij Pilotto. ‘We 
kunnen niet anders dan besluiten dat dit het gevolg is van het feit dat meer jongeren het gas recreatief 
gebruiken.’

Omdat het om een vrij recent  fenomeen gaat, peilt het Vlaams expertisecentrum voor Alcohol en Drugs 
(VAD) nog niet structureel naar het gebruik van lachgas in zijn bevragingen. De laatste enquête dateert van 
2018. Daarin zei 3,4 procent van de bevraagde jongeren het laatste jaar lachgas te hebben gebruikt. Vanaf 
dit jaar zal het VAD wel expliciet peilen naar het gebruik bij scholieren. Voor minderjarigen is het in ons 
land verboden om lachgas te kopen in winkels, maar je hoeft geen internet-wizard te zijn om een website 
te vinden die lachgascilinders verkoopt. Een sixpack van lachgas van 580 gram per fles kost er 170 euro.



Veel schade

Dat de hulzen vaker in het restafval belanden, heeft grote problemen voor de afvalverwerking, klinkt het 
bij verschillende spelers in Brussel en Vlaanderen. Net Brussel vindt het opvallend dat het om  flessen gaat 
die een stuk groter zijn dan de kleine zilveren patroontjes die als zwerfvuil worden achtergelaten. Doordat 
ze in het restafval terechtkomen, zijn de drie verbrandingsovens in Brussel al meermaals  stilgevallen. ‘Dat 
gebeurt wanneer de lachgascilinders niet helemaal leeg zijn’, zegt woordvoerster  Pilotto. ‘Als ze zo in de 
ovens belanden, ontstaan er  explosies. Dat veroorzaakt veel schade, en dan moeten de ovens stilgelegd 
worden. Zo’n oven herstellen duurt telkens minstens 48 uur.’

‘Ook in Vlaanderen wordt het probleem groter’, erkent Nathalie Debast van de Vereniging van Vlaamse 
Steden en Gemeenten (VVSG). ‘We zien steeds meer en steeds grotere lachgasbuizen  opduiken in het 
restafval.’ Om te  vermijden dat de buizen in de verbrandingsinstallaties terecht komen, worden de buizen 
in Vlaanderen op voorhand uit het  afval gehaald. ‘Maar dat is zeer  arbeidsintensief’, zegt Debast. De VVSG 
merkt ook op dat de buizen worden teruggevonden in de buurt van scholen of pleinen waar jongeren vaak 
samenkomen.

Tien cilinders per dag

Ook bij de Vlaamse afvalmaatschappij Ovam staat de problematiek op de agenda, nadat er een  melding 
was gekomen van een ontplofte lachgasbuis in een verbrandingsinstallatie. Volgens woordvoerder Jan Ver-
heyen was de schade klein in vergelijking met die in Brussel. Ook het afvalverwerkingsbedrijf Renewi ziet 
een toename van lachgascilinders. Het heeft geen verbrandingsoven, maar voerde gedurende één week 
een analyse uit. ‘Daarin vonden we elke dag gemiddeld tien lachgascilinders van 580 gram’, zegt woord-
voerder Thibault Bricteux.

In Brussel is de situatie momenteel stabiel, ‘maar het is wachten tot er weer een oven stilvalt’, zegt Pi-
lotto. Intussen zijn er enkele maatregelen ingevoerd om de schade te beperken, zoals gerichte controles 
op de vrachtwagens die het afval binnenbrengen. ‘Door de cilinders op die manier te sorteren, hopen we 
te voorkomen dat ze in de ovens terechtkomen.’ Net Brussel zegt dat er gezocht wordt naar ‘structurele 
oplossingen om het probleem op lange termijn aan te pakken’.

(Kubra Mayda)


